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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP dne 30. října 2016  Přítomno:  19 členů AS FF UP (dle prezenční listiny)  Omluveni:  Mgr. Pavlína Flajšarová, Ph.D., PhDr. Libor Práger, Ph.D.   Hosté:  Prof. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro organizaci a rozvoj), doc. Mgr. Jiří Špička, Ph.D. (proděkan pro vědu a výzkum), doc. Mgr. Daniel Nemrava, Ph.D. (proděkan pro zahraniční záležitosti), Mgr. Dana Bilíková (proděkanka pro projektové řízení), Ing. Jiřina Menšíková (tajemnice)  Program:    1. Zahájení 2. Schvalování programu jednání 3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 5. října 2016 a z hlasování per rollam ve dnech 27. října až 1. listopadu 2016 (viz přílohy č. 1 a 2) 4. Personální politika na FF UP versus realizace a zpráva o stavu KKF FF UP (nástup vybraných pracovníků) – bod navrhuje 2. místopředseda AS FF UP Mgr. Viktor Tichák V souvislosti s bodem žádá delegace studentů oboru Portugalská filologie o umožnění vystoupení v AS FF UP 5. Návrh děkana FF UP na novelizaci Statutu Filozofické fakulty Univerzity Palackého z důvodu začlenění současné KKF FF UP do organizačního rámce KH FF UP jako Kabinet klasické filologie (viz přílohy č. 3 – novelizace Statutu a č. 4 – Důvodová zpráva) 6. Dodatek k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na Filozofické fakultě Univerzity Palackého v Olomouci (viz přílohy č. 5 – Dodatek a č. 6 – Zdůvodnění). Předkládá děkan FF UP, prof. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A.  7. Etický kodex voleb do Akademického senátu FF UP – bod navrhuje 2. místopředseda AS FF UP, Mgr. Viktor Tichák 8. Různé 9. Nový termín zasedání 10. Ukončení zasedání nejpozději v 16.00 hod   1. Zahájení  Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.    2. Schvalování programu zasedání  Na základě žádosti děkana prof. J. Lacha navrhl předseda prof. W. Engelbrecht předsunout bod 6 za bod 3.  Doc. J. Kubátová navrhla změnu v pořadí bodů programu, a to současný bod 6 (financování) přesunout před současný bod 4 (personální politika).  
Předseda prof. W. Engelbrecht navrhl body programu v pořadí 1, 2, 3, 6, 4, 5, 7, 8, 9 a 10.   Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF dne 30. listopadu 2016 v pořadí bodů 1, 2, 3, 6, 4, 5, 7, 8, 9 a 10. Přítomno 16 senátorů  pro 15   proti 0   zdržel se 1 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 30. listopadu 2016 v pořadí bodů 1, 2, 3, 6, 4, 5, 7, 8, 9 a 10. 
 Přišel 1 člen
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3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 5. října 2016 a z hlasování per rollam ve dnech 27. října až 1. listopadu 2016 (viz přílohy č. 1 a 2)  Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 5. října 2016 a z hlasování per rollam ve dnech 27. října až 1. listopadu 2016 (viz přílohy č. 1 a 2).  Přítomno 17 senátorů  pro 17    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 5. října 2016 a z hlasování per rollam ve dnech 27. října až 1. listopadu 2016. 
  6. Dodatek k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na Filozofické fakultě Univerzity Palackého v Olomouci (viz přílohy č. 5 – Dodatek a č. 6 – Zdůvodnění). Předloží děkan FF UP, prof. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A.  Přišli 2 členové  Děkan: Návrh dodatku obdrželi senátoři a současně i EK AS FF UP. EK se vyjádřila kladně. Doc. J. Stejskal, předseda Ekonomické komise AS FF: EK se dne 23. 11. 2016 sešla s tajemnicí fakulty paní Ing. Menšíkovou. Komise návrhy prodiskutovala, navrhla drobné úpravy (které mají spíše upřesňující charakter)  a shodla se na společném doporučení senátu: EK AS FF doporučuje AS FF, aby navržené úpravy na zasedání dne 30. 11. 2016 přijal. O dodatcích EK diskutovala již na jaře 2016. Diskutovalo se zařazení KSA zpět do systému a o principu solidarity. Čerpání nejdříve rezervy a poté solidarita. Požádal děkana o vysvětlení záležitosti, která se týká zdroje 30, kde se v budoucnu budou měnit pravidla.  Děkan: U zdroje 30 není známa metodika financování vědy. V poslední době dochází k radikálním návrhům změn parametrů. Neznáme klíč, podle kterého by měly být univerzity financovány. Metodika počítá s tím, že snižování rezervy, které je tvořeno na katedrách, by bylo prováděno v průběhu roku 2017. Katedry budou mít rok, aby se s tím vyrovnaly.  Doc. J. Kubátová: Bod 1.6. byl objasněn panem děkanem. Přesto postrádá upřesnění. Rezerva nesmí překročit 15 % celkového rozpočtu – ze zdroje 11 nebo 11 plus 30? Kdy mají být vyjednávány výjimky. Tajemnice FF Ing. J. Menšíková: Jde o zdroj 11. Doc. J. Kubátová: Navrhuje doplnit „Rezerva vytvořená ve fiskálním roce a rezerva z let předchozích nesmí  celkem překročit 15 % schváleného rozpočtu ve zdroji 11.“ Doc. J. Stejskal: EK provedla určitá upřesnění. Nezasahoval by do dokumentu. Doc. J. Kubátová přesto navrhuje doplnění.   Dr. M. Fafejta: Je nutno Dodatek schválit na tomto zasedání? Požádal senátory, zda by se zasedání AS FF mohl zúčastnit vedoucí KSA prof. D. Lužný a vysvětlit situaci na katedře. Pro KSA jde o velký zásah. Doc. J. Stejskal: EK dodatek schvalovala tak, aby KSA nezpůsobil katedře potíže. Děkan: S KSA je jedná dlouhodobě. Se všemi vedoucími kateder probíhá jednání o počtu přijímaných studentů. Přerozdělují se SKR i za studenty, které nemáme financované.  Dr. M. Fafejta: Bude možno přijmout na KSA více studentů? Děkan: Návrh do systému KSA nebude vypadat tak, že bude mít speciální výhody v počtu přijímaných studentů. Příslušný proděkan bude vyjednávat se všemi katedrami a tato záležitost bude zohledněna. Doc. J. Stejskal: Potvrdil, že se s rozpočtem KSA stále pracuje. Děkan: KSA poroste ve zdroji 30.   Doc. J. Kubátová: Podala další dva podněty:  1. Dělení přídělu za zahraniční studenty. Příděl byl zaveden v roce 2015/2016. Pro rok 2016/2017 byla neočekávaně změněna definice tzv. administrovaného studenta. To vedlo k výrazným změnám v přidělených částkách, aniž by se na katedrách změnil objem výkonů (práce). Změna je v neprospěch kateder s širší mezikatederní spoluprací.  2. Návrh na podporu propagace kateder z příjmu za přihlášky. Navrhuje ke zvážení, aby katedry dostávaly od roku 2017 podíl z příjmů za podané přihlášky na FF.  Ráda by otevřela diskuzi, zda by tyto části neměly být součástí metodiky financí. Navrhla, aby i tyto části byly schvalovány AS FF. 
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 Proděkan Mgr. O. Molnár: Představil prezentaci, jak funguje propagace na FF (Institucionální plán – tvorba značky). Končí první rok tříletého projektu. Z projektu se financují prezentační akce, reklamy, podpora majálesu, AFO, A15, podpora katederních akcí, konferenčních aktivit, tisky propagačních materiálů a předmětů, propagace Vydavatelství FF UP, Uplift aj., inzerce na sociálních sítích, programování mikrowebů, grafické práce (zajišťuje FF vlastními silami), reklamy v tištěných médiích, Zlaté promoce.  Proběhla uchazečská kampaň 2016/2017, byl např. vydán článek děkana ve slovenských novinách Týždeň.  Pro rok 2017 se počítá se spoluúčastí při výjezdech na střední školy: největší zájem je o obory KAE, KP.  Doc. J. Kubátová: Příjem fakulty z přihlášek je přes 4 mil. Kč. Přidělené prostředky katedrám by byly určeny na propagační aktivity oborů (na drobné reklamní předměty). Navrhuje rozdělit 10 % příjmů tj. cca 20 tis. Kč na katedru. Možné klíče dělení: plošné rozdělení, počet přihlášek na obory katedry. Děkan: Model propagace funguje. Je proti dělení financí za přihlášky. Administrace přihlášek je náročná.   Děkan: Podpora mobilit patří do ukazatele K. Mobility byly podpořeny z fondu provozních prostředků tj. z finančních prostředků nad rámec přiděleného rozpočtu. Náročné z hlediska administrace. Katedry nečerpaly rovnoměrně. Mobilita nebude do Metodiky zahrnuta. MŠMT změnilo poměr mezi parametry A a K (2016 – 74:26 %, 2017 90:10 %). Pro rok 2017 je to krok zpět.  Proděkan doc. D. Nemrava: Vyjádřil se k bodu Dělení přídělu za zahraniční studenty. Pobídek je hodně. Rozpočet na internacionalizaci navýšil Institucionální rozvojový plán, dále nově příspěvky z Fondu děkana. Metodika se proměňuje a neustále vylepšuje. Zdroj informací je STAG. Proto je stanoven paušál pro všechny. Podle koeficientu vědy a přijatých studentů se rozdělují finance.   Dr. M. Seitl: Je třeba znát dopředu, jak se budou financovat v roce 2017 výjezdy na střední školy.  Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí s odložením hlasování o Dodatku k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP na příští zasedání.  Přítomno 19 senátorů   pro 5     proti 14   zdrželi se 0 
Usnesení č. 3: AS FF nesouhlasí s odložením hlasování o Dodatku k Základním pravidlům pro 
přerozdělení financí na FF UP na příští zasedání.  
  Hlasování o usnesení:  AS FF souhlasí se schválením Dodatku k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP na tomto zasedání.  Přítomno 19 senátorů   pro 17   proti 1   zdrželi se 1 
Usnesení č. 4: AS FF souhlasí se schválením Dodatku k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP na tomto zasedání.  
  Hlasování o usnesení:  AS FF schvaluje Dodatek k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP ve znění pozměňujícího návrhu v bodě 1.6. „Rezerva vytvořená ve fiskálním roce a rezerva z let předchozích nesmí  celkem překročit 15 % schváleného rozpočtu ve zdroji 11.“  Přítomno 19 senátorů   pro 18    proti 0   zdrželi se 1 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje Dodatek k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP ve znění pozměňujícího návrhu v bodě 1.6. „Rezerva vytvořená ve fiskálním roce a rezerva z let předchozích nesmí  celkem překročit 15 % schváleného rozpočtu ve zdroji 11.“ 
 Děkan: Požádal senátory o sdělení, v jaké oblasti by bylo třeba poskytnout více informací.  Dr. M. Seitl: Řada informací není dostupná v přehledné formě. Není např. přehledná struktura rozpočtu děkanátu.    
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4. Personální politika na FF UP versus realizace a zpráva o stavu KKF FF UP (nástup vybraných pracovníků) – bod navrhuje 2. místopředseda AS FF UP Mgr. Viktor Tichák.   V souvislosti s bodem žádá delegace studentů oboru Portugalská filologie o umožnění vystoupení v AS FF UP.  Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí s vystoupením studenta Bc. Michaela Pagáče  Přítomno 19 senátorů   pro 18    proti 0   zdrželi se 1 
Usnesení č. 6: AS FF souhlasí s vystoupením studenta Bc. Michaela Pagáče.  
 Zástupce studentů oboru Portugalština Katedry romanistiky FF Bc. M. Pagáč: Informoval senátory o vzniklé situaci s výukou Portugalštiny 3. Problémy s přihlášením se na předmět, se zahájením výuky zahraničního lektora pana dr. Carlose Nogueiry, způsob výuky zahraničního lektora (lektor nebyl informován o sylabu předmětu), studenti byli překvapeni laxním přístupem vyučujícího k výuce, lektor odučil jednu přednášku a odjel. Lektor měl odpřednášet tři předměty.  Dvě otázky: 1) Vedení FF se doposud nevyjádřilo k situaci. 2) Jak vedení hodlá předejít tomu, aby se tato situace neopakovala v dalším semestru?  Děkan: Vedení FF nebyl podnět na řešení nastalé situace předložen. Studenti se musí obrátit nejdříve na vyučujícího, vedoucí katedry a proděkanku pro studijní záležitosti.   Mgr. V. Tichák: Studenti mají obavy, aby se tato situace neopakovala. Při výběru uchazeče by měla výběrová komise přihlížet i k tomu, zda má uchazeč nejen vynikající publikační činnosti, ale i pedagogickou činnost.  Doc. L. Veselovská: Výuka zahraničního lektora na katedře přináší problémy.   Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí s vystoupením vedoucí katedry doc. Mgr. Marie Voždové, Ph.D.  Přítomno 19 senátorů   pro 19    proti 0   zdrželi se 0 
Usnesení č. 7: AS FF souhlasí s vystoupením vedoucí katedry doc. Mgr. Marie Voždové, Ph.D. 
 Vedoucí Katedry romanistiky FF Doc. M. Voždová: Trvá na tom, aby bylo zahraničními lektory odučené vše dle příslušné akreditace. Studenti odmítli blokovou výuku. Lektor obdržel výhodnější nabídku na zaměstnání.  Proděkan doc. D. Nemrava: S panem dr. C. Nogueirou nebyla uzavřena pracovní smlouva. Velmi zklamal.  Mgr. V. Tichák: Navrhuje, aby zástupce studentů AS byl ve výběrové komisi.  Děkan: Probíhá novelizace organizace výběrových řízení na UP. FF podávala podněty ke sporným výkladům.  Dr. M. Fafejta: Připomenul, že v 90. letech byli studenti/zástupci studentů ve výběrových komisích.  Odešel 1 člen  Proděkan doc. J. Špička: Jde o aspekt technický a aspekt principiální. Domnívá se, že tento typ problému nepatří před AS. Příslušná situace se stává. Na obor nebylo nutno přijmout cizince. V rámci ČR však nelze nalézt patřičného odborníka. Obdobná situace byla u výběrového řízení u KKF. Dokud není podepsána pracovní smlouva, je vše nejisté. V USA existují veřejné evaluace, kde si může každý přečíst reference na daného vyučujícího.   Doc. J. Stejskal: Formulace organizace výběrových řízení: U výběrového řízení je přítomen zástupce AS. Není však specifikováno, zda se jedná o akademika či studenta.    Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí s vystoupením studentky Bc. Viktórie Polyákové.  Přítomno 18 senátorů   pro 18    proti 0   zdrželi se 0 
Usnesení č. 8: AS FF souhlasí s vystoupením studentky Bc. Viktórie Polyákové. 
 Studentka objasnila, proč se studenti obrátili přímo na AS.  Doc. T. Lebeda: Situace se neměla řešit na půdě AS. K selhání došlo na KR. Studenti by se měli přizpůsobit výuce. Výběrová komise by měla více zohledňovat pedagogické schopnosti uchazečů.  
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Děkan: Všichni zahraniční uchazeči jsou informování vedením FF o podmínkách platných na FF.   5. Návrh děkana FF UP na novelizaci Statutu Filozofické fakulty Univerzity Palackého z důvodu začlenění 
současné KKF FF UP do organizačního rámce KH FF UP jako Kabinet klasické filologie (viz přílohy č. 3 – novelizace Statutu a č. 4 – Důvodová zpráva)  Děkan: Vzhledem k výsledkům výběrovému řízení na obsazení pracovních míst Katedry klasické filologie FF navrhuje organizační změnu, a to začlenění KKF do Katedry historie FF formou směrnice děkana. Ve třech zaměstnancích se práce obtížně organizuje. Struktura KKF by nezanikla.   Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí s vystoupením PhDr. Jiřího Šubrta, Ph.D..  Přítomno 18 senátorů   pro 18    proti 0   zdrželi se 0 
Usnesení č. 9: AS FF souhlasí s vystoupením PhDr. Jiřího Šubrta, Ph.D. 
 Dr. J. Šubrt: V současné době vykonává funkci vedoucího, zástupce vedoucího i tajemníka katedry. Nejde ale jen o administrativní otázku. Jde i o otázku koncepční. Přičlenění ke KH má svou logiku. Má jen obavy, aby se KKF nestala jen obslužnou katedrou KH.  Doc. J. Stejskal: Poradil se se členy katedry. KH se vyslovila pro připojení KKF. Nutností je existence garance vedení FF, které by byly vtěleny do nějakého prohlášení. Setkal se s novou zahraniční pracovnicí KKF. Navrhuje vytvořit novou akreditaci individuální výuky KKF. Navrhuje svolání neformálního kolegia oborů klasických filologií. Je nutné zachovat značku KKF.  Doc. T. Nejeschleba: Zrušení značky KKF neprospěje. Každá změna je ošidná. Na jiných univerzitách vyučují na KKF externisté.  Proděkan Doc. J. Špička: Osvětlil situaci na italské filologii. Doporučuje začlenit menší pracoviště do většího. Vytvořit veřejný dokument, že KH nebude považovat KKF jako servisní pracoviště.  Dr. M. Fafejta: Je pro začlenění de facto.  Doc. J. Stejskal: Před ukončením volebního období AS FF předloží informace, jaké kroky byly v této záležitosti uskutečněny.  Mgr. J. Skotáková: Navrhuje spojení KKF s romanistikou. Děkan: O tomto kroku se uvažovalo. KKF lze spojit s mnohými katedrami FF.  Doc. M. Vepřek: Přiklání se k názoru Mgr. J. Skotákové. Má to své opodstatnění. Osobně se přimlouvá k variantě zachovat ve Statutu samostatnou KKF.  Proděkan doc. J. Špička: Ideově je spojení s romanistikou dobrý nápad. Romanisté však již nemají latinský základ. Vznik další sekce na KR by již nebylo snadné. Latina se vyučuje až v NMgr. Je pro zachování samostatného webu KKF. Při výběru studijního oboru jsou základem informací pro studenty středních škol právě internetové stránky.  Doc. T. Lebeda: Klasická filologie je pro univerzitu nezbytná. Některé obory by se měly v rámci univerzity spojovat.   Odešel 1 člen  Doc. T. Nejeschleba: Jednotlivými fakultami je latina používána odlišně.  Děkan: Tím, že by se KKF prezentovala na www s Katedrou historie, by se projektově a grantově posílila,  mohla by přitáhnout ke spolupráci i CMTF. Z hlediska formálního se nebude nic měnit. Doporučuje, aby se doc. J. Stejskal, prof. W. Engelbrecht a dr. J. Šubrt sešli v horizontu dvou měsíců a zabývali se plánem, který byl navržen jako varianta B. Tj. organizační spolupráce v rámci Katedry historie a o ideovém záměru KKF pro další období. Děkan se rád jednání zúčastní. Dává k úvaze, jak se postavit k situaci, když se zapíše do oboru klasické filologie málo studentů.    Odešel 1 člen  Děkan stahuje návrh na novelizaci Statutu ze zasedání AS FF.  Odešel 1 člen  
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Bod 7. se přesouvá na příští zasedání: Etický kodex voleb do Akademického senátu FF UP – bod navrhl 2. místopředseda AS FF UP, Mgr. Viktor Tichák.  8. Různé Děkan: Od 1. 12. 2016 odchází paní proděkanka pro studijní záležitosti dr. K. Seitlová na mateřskou dovolenou. Představil nového proděkana pro studijní záležitosti pana doc. M. Dopitu.   9. Nový termín zasedání Příští zasedání AS FF UP se bude konat ve středu 25. ledna 2017 ve 13.00 hod v zasedací místnosti č. 1.30 na třídě Svobody 26.  10. Uzavření zasedání Zasedání AS FF bylo ukončeno 16,45 hod  (Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u předsedy AS FF UP.)  V Olomouci dne 30. listopadu 2016                 prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r.             předseda AS FF UP  Zapsala: Jana Kopečná 
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Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 30. 11. 2016  Schválená usnesení:   Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 30. listopadu 2016 v pořadí bodů 1, 2, 3, 6, 4, 5, 7, 8, 9 a 10.  Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 5. října 2016 a z hlasování per rollam ve dnech 27. října až 1. listopadu 2016.  Usnesení č. 3: AS FF nesouhlasí s odložením hlasování o Dodatku k Základním pravidlům pro přerozdělení 
financí na FF UP na příští zasedání.   Usnesení č. 4: AS FF souhlasí se schválením Dodatku k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP na tomto zasedání.   Usnesení č. 5: AS FF schvaluje Dodatek k Základním pravidlům pro přerozdělení financí na FF UP ve znění pozměňujícího návrhu v bodě 1.6. „Rezerva vytvořená ve fiskálním roce a rezerva z let předchozích nesmí  celkem překročit 15 % schváleného rozpočtu ve zdroji 11.“  Usnesení č. 6: AS FF souhlasí s vystoupením studenta Bc. Michaela Pagáče.   Usnesení č. 7: AS FF souhlasí s vystoupením vedoucí katedry doc. Mgr. Marie Voždové, Ph.D.  Usnesení č. 8: AS FF souhlasí s vystoupením studentky Bc. Viktórie Polyákové.  Usnesení č. 9: AS FF souhlasí s vystoupením PhDr. Jiřího Šubrta, Ph.D.  


